
PROTOKÓŁ NR XXVIII/16 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 3 listopada 2016 r. 
 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram XXVIII sesję rady gminy 
Kostomłoty. Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w dzisiejszym posiedzeniu 
uczestniczy 15 radnych, zatem rada ma moc podejmowania prawomocnych uchwał. 
Witam na dzisiejszej sesji radnych gminnych, radnych powiatowych - pana Kazimierza 
Bubę. Witam pana wójta, witam szefa naszego posterunku w Kostomłotach pana Marka 
Bednarza, witam szanownych państwa sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych, 
pracowników urzędu gminy. Witam wszystkich nauczycieli i pewnie rodziców dzieci ze 
szkół w Mieczkowie, jak i w Karczycach. Proszę państwa informuję, że dzisiejsza sesja 
jest transmitowana na żywo przez przedstawicieli i pracowników firmy Roland w Środzie 
Śl. Prosiłbym o spokojne zachowanie, gdy będziemy dyskutowali, bo zakładam, że 
dzisiejsze spotkanie jest poszerzone, jeżeli chodzi o obecność gości, ze względu na dwa 
projekty uchwał w dzisiejszym porządku sesji. Prosiłbym, żeby w miarę płynnie w 
zachowaniu porządku były zabierane głosy. Będę starał się tego przestrzegać.   
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przedstawim porządek. 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu  06.09.2016 r. oraz  04.10.2016 r. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z wielofunkcyjnego 

boiska sportowego w miejscowości Kostomłoty. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Kostomłoty z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2017 rok”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Karczycach 
w celu utworzenia Filii Szkoły Podstawowej im. Marii Konopnickiej w 
Kostomłotach. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Mieczkowie 
w celu utworzenia Filii Szkoły Podstawowej im. Marii Konopnickiej w 
Kostomłotach. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie wytypowania sołectw do uczestnictwa w Programie 
Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim. 

12.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
13.  Informacje i komunikaty.  
14.  Wnioski i zapytania. 
15.  Sprawy bieżące. 
16.  Zakończenie obrad XXVIII  sesji Rady Gminy. 
 

Wójt Gminy Stanisław Wicha oraz Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak w 
imieniu rady gminy przed zatwierdzeniem programu sesji złożyli na ręce Pani Anny  
podziękowania dla Pana Ryszarda Wanke i pracowników Hotelu-Restauracji „Stary Ratusz” 
w Kostomłotach  za pomoc i wsparcie przy organizacji jubileuszy pożyć małżeńskich, 
które w roku 2016 celebrowali mieszkańcy gminy Kostomłoty oraz za nieodpłatne 
użyczenie obiektu, a także wsparcie materialne i finansowe.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jakieś uwagi do porządku sesji? 
 



Iwona Ryszka – Jako przewodnicząca Komisji Oświatowej wnoszę o wyłączenie z  
dzisiejszej sesji pkt 9 i 10, tych właśnie dwóch spornych punktów, które przed chwilą na 
Komisji tyle emocji wywołały. Proszę, abyśmy zwołali ponowną Komisję Oświatową i 
przedyskutowali jeszcze raz te uchwały, i ewentualnie później na sesji nadzwyczajnej, 
żeby nastąpiło podjęcie tych uchwał. Proszę, żebyśmy jeszcze raz zastanowili się nad tym 
wszystkim, żeby pan wójt uzupełnił wnioski radnych, pani dyrektor, żeby jeszcze 
doprecyzowała ewentualnie te nasze wiadomości i dlatego proszę, żebyśmy dzisiaj te 
uchwały wyłączyli z porządku obrad.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Na komisji jednej i drugiej nie było żadnych wniosków 
radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na dzisiejszym posiedzeniu połączonych 
Komisji: Oświaty i Budżetowej takie wnioski się pojawiły. Natomiast pan wójt mówi o 
posiedzeniu połączonych komisji tydzień temu.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja oczekuję wniosku, o co chodzi, bo faktycznie wniosek 
ogólny, że należy coś poprawić, to nie jest wniosek. Proszę powiedzieć, co poprawić? 
 
Janina Gawlik -  Panie wójcie na dzisiejszej komisji ponownie rozpatrywaliśmy te dwie 
uchwały. One zostały nam przekazane z materiałami na sesję. Wcześniej otrzymaliśmy 
troszeczkę w innej formie. One zostały uzupełnione, w nieznacznym stopniu poprawione, 
natomiast dzisiaj na komisji padały konkretne wnioski i chcielibyśmy wiedzieć, jakie będą 
oszczędności, czym będzie skutkowało. Odnosimy się raz do nowej reformy, potem 
wracamy, że zajmujemy się starą szkołą. Myślę, że warto tydzień lub półtora poczekać i 
przedyskutować to jeszcze raz, i wtedy podejmować uchwałę, żeby radni mieli pełną 
wiedzę w tym zakresie. Nie można mówić, że nie będzie się nic zmieniało, 
przygotowywało. To jest nasza praca panie wójcie i myślę, że od tej naszej pracy tutaj 
zależy także funkcjonowanie szkół, a także byt naszych dzieci. Popieram wniosek pani 
przewodniczącej Komisji Oświatowej.  
  
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie chciałbym polemizować. Wszystkie wnioski zostały 
przedstawione na spotkaniu radnych, gdzie przedstawiona była symulacja finansowa. 
Wszyscy radni, którzy byli wiedzą, jakie to są środki, jakie oszczędności. W związku  z 
tym, chciałem poinformować radnych, szanownych zebranych, że nie będzie żadnych 
zmian odnośnie tego, co przedstawiliśmy. Więcej jako wójt i gmina nie ma możliwości 
dodatkowych informacji.   
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – To tak gwoli też przekazania państwu informacji, jak to 
wyglądało. Dziś padł główny argument taki, że musimy to uchwalić teraz i najlepiej jak 
najszybciej, ponieważ za chwilę będzie przegłosowana ustawa, która z automatu będzie 
czyniła wszystkie szkoły, które nie są filiami – szkołami ośmioklasowymi. Podejrzewam, 
że rzeczywiście jest to jakby istotne i nie poprzedzone dyskusją, czy mają być szkoły 
ośmioklasowe, czy nie ośmioklasowe. A druga sprawa, jeżeli zyskamy ten czas. Padło, że 
8 listopada ma być uchwalane poprzez sejm, ta ustawa o reformie oświaty. Czy nie 
możemy poczekać i bazować już na konkretach, a nie tylko hipotetycznych prognozach, 
jak będzie wyglądać ta przyszłość i wówczas będziemy mogli już konkretnie spojrzeć …., 
dlatego jak najbardziej uzasadniony jest ten wniosek, żebyśmy się wstrzymali z 
głosowaniem. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja już na komisji mówiłem. Ten projekt uchwały, czyli ta 
uchwała nie dotyczy gimnazjum. To dotyczy tylko szkół podstawowych. W związku  z tym 
nie ma nic wspólnego ta ustawa, która ma być zatwierdzona. Już tłumaczyłem ileś razy. I 
to też tłumaczone było na spotkaniu 17 października trzy razy. W związku  z tym dziwię 
się o takie pytania. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś w tym punkcie 
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chciałby zabrac głos? 
 
Ryszard Pisarek – Była nie tak dawno komisja wspólna: Oświaty i Budżetowa. I proszę 
mnie tu źle nie zrozumieć, ale chciałbym traktowany być poważnie jako członek tejże 
komisji. Panie przewodniczący bardzo proszę o przegłosowanie zgłoszonych tutaj 
wniosków i zamykamy temat.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jesteśmy w pkt 2 i dyskutujemy nad 
tym punktem, czyli punktem - przyjęcie programu sesji. Przypominam, że zgodnie  z 
ustawą o samorządzie gminnym zmiana porządku obrad następuje bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu rady. W związku z powyższym, żeby zmienić 
porządek - 8 głosów za zmianą musi być. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
porządku obrad z wykreśleniem pkt 9 i 10 dzisiejszego porządku? Jednocześnie 
informuję, że niepodjęcie tego stanowiska będzie skutkowało przyjęciem porządku w 
przedstawionej wersji w dniu dzisejszym. Kto z radnych jest za zmianą tego porządku, 
proszę o podniesienie ręki?  
kto jest za – 6 głosów  
kto jest przeciw – 9 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Porządek został przyjęty w niezmienionej wersji. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Do dnia sesji nie wpłynęły uwagi do 
protokołów. Kto jest za przyjęciem  protokołu z dnia 06.09.2016 r., proszę o podniesienie 
ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
Kto jest za przyjęciem  protokołu z dnia  04.10.2016 r. proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.4. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  
dnia 21.09.2016r. do dnia 26.10.2016 r. 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 

2. Podpisanie umowy o dofinansowanie projektu „Budowa boiska wielofunkcyjnego 
w miejscowości Kostomłoty” ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. 

3. Podpisanie umowy dotacji projektu „Usuwanie azbestu oraz wyrobów 
zawierających azbest z nieruchomości położonych na terenie gminy Kostomłoty -
III etap”. 

4. Podpisanie umowy na wykonanie oświetlenia ulicznego – Zabłoto i Paździoro. 
5. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- powołania komisji do spraw oceny wniosków sołectw składanych w ramach 
Funduszu Sołeckiego 
- powołania komisji egzaminacyjnej do przeprowadzenia egzaminu kwalifikacyjnego 
kończącego służbę przygotowawczą 
- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2016 r. 
- przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
„Programu współpracy gminy Kostomłoty z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami określonymi w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 
o wolontariacie na 2017 r.” 
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- powołania komisji do przeprowadzenia przetargu na sprzedaż nieruchomości – 
obręb Kostomłoty (dz nr 206/14 o pow. 0,0713) 
- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargów na zadanie 
„Budowa oświetlenia ulicznego na terenie gminy Kostomłoty” 
- powołania komisji do końcowego odbioru robót zadania „Budowa (rozbudowa) 
boiska wielofunkcyjnego z elementami małej architektury, parkingiem i 
oświetleniem w miejscowości Kostomłoty” (odbioru dokonano) 
- powołania komisji do końcowego odbioru robót zadania „Wzmocnienie więźby 
dachowej Gimnazjum w Kostomłotach” (odbioru dokonano) 
- powołania komisji do końcowego odbioru robót zadania „Zagospodarowanie 
terenów przy gminnych obiektach rekreacyjno-sportowych we wsiach: Jakubkowice, 
Lisowice, Wilków Średzki” (odbioru dokonano) 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży (na cele zabudowy 
mieszkaniowej: Godków - nr 82/4 o pow. 0,0600; Godków - nr 82/5 o pow. 0,1100; 
Osiek - nr 225/4 o pow. 0,0351 ha;  Osiek - nr 225/3 o pow. 0,0676 ha; Piersno - 
nr 69/1 o pow. 0,2035 ha; Paździoro - nr 189/1 o pow. 0,1000 ha)  
- przeprowadzenia kontroli przestrzegania zasad i warunków korzystania z zezwoleń 
na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy Kostomłoty 
6. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 1 
• wycinki drzew – 3 
• nadania numerów porządkowych – 2 
• podziału nieruchomości – 3 
 

 
Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział podatków)  

w okresie od 21.09.2016r. do 24.10.2016r. 
 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 60 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

22, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

7 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

15 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. Odroczenia Liczba ogółem = 1,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =1 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 1, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 1 

c. Umorzenia Liczba ogółem = 1, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 1 

    d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =0, z tego: 
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 Odmowne = 0 
 Pozytywne =0 

4. 
Decyzje w sprawie zwrotu podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju 
napędowego 

Liczba ogółem =0, z tego: 

                                                                                                                 Odmowne=0 
                                                                                                                 Pozytywne=0 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę 
chętnych, zamykam dyskusję. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tradycyjnie nie odczytujemy tego 
sparwozdania. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do zabrania głosu. Zamykam 
dyskusję (sprawozdanie stanowi załącznik nr 1). 
 
Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jest to punkt, w którym mogą zabierać 
głosy osoby spoza składu rady. 
 
Joanna Gąsiorowska - Joanna Gąsiorowska. Jestem mieszkanką Lisowic. Chciałam 
przedstawić stanowisko rodziców dzieci uczęszczających do SP w Karczycach. Myślę, że to 
również jest stanowisko, które popierają jak najbardziej nauczyciele tej szkoły. Koleżanka 
rozda państwu tekst tego stanowiska plus dołączona jest tabela, która ma za zadanie 
zobrazować jakby to, co ewentualnie może się wydarzyć w momencie, w którym plany 
związane z przekształceniem szkoły w Karczycach, w filię SP w Kostomłotach z 
zachowaniem tylko 6 klas. Co się może właściwie wydarzyć.  
 
Joanna Gąsiorowska odczytała stanowisko rodziców dzieci uczęszczających do SP 
Karczyce z dnia 03.11.2016 r. (stanowisko stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 
Joanna Gąsiorowska - Chciałabym dodać jeszcze, że zdajemy sobie sprawę z tego, że 
gmina i osoby zarządzające gminą szukają oszczędności, jakiegoś sposobu na ….. 
finansów gminy, i że z jednej strony są konieczne inwestycje, a z drugiej strony są 
obowiązki gminy wobec mieszkańców. My jako rodzice kierujemy się dobrem naszych 
rodzin i przedstawiliśmy tutaj pewne argumenty, które pokazują, że to nie stoi w 
sprzeczności, z dobrem całej gminy. Prosimy o to, żeby państwo podejmując decyzję 
jeszcze raz zastanowili się nad tym, czy decyzja, która wprowadzałaby tą zmianę jest 
rzeczywiście, chociażby z ekonomicznego punktu widzenia, dla gminy opłacalna. Dziękuję 
bardzo. 
 
Danuta Basińska Dyrektor SP w Karczycach - Na pewno zdajemy sobie sprawę, że 
wprowadzana obecnie reforma zakładała wygaszanie gimnazjów. Natomiast odnoszę 
wrażenie, że w naszej gminie zmierza się do wygaszenia niektórych szkół podstawowych, 
co jest zupełnie sprzeczne z założeniami wprowadzanej reformy. Jak państwo wiecie 
nasza szkoła w ostatnim czasie naprawdę bardzo wiele zrobiła. Bardzo wysokie mamy 
wyniki nauczania. Bardzo wysokie wyniki w różnych konkursach. Znacznie wzrosła liczba 
uczniów. Bardzo proszę, aby tej pracy naszej nie zaprzepaścić, dlatego zastanówcie się 
państwo, ponieważ wyborcy na pewno później ocenią państwa decyzje. Wydaje mi się, że 
to nie chodzi tylko o nasze stanowiska pracy, ale w ogóle ile tej pracy włożyliśmy, żeby 
tej pracy nam nie zaprzepaścić. Jest to zdanie przypuszczam wszystkich pracowników i 
rodziców, i całego środowiska tamtej części gminy. Poza tym pokątnie dochodzą głosy do 
nas, że szkoła nasza ma być zlikwidowana. Dziewczynka mała podeszła do mnie wczoraj i 
powiedziała, proszę pani, a dlaczego szkoła w Karczycach będzie zlikwidowana, przecież 
nam jest tutaj tak dobrze. Ja mówię, że nie prawda, przecież nikt o tym nie mówił, o 
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likwidacji, a jednak muszę państwu powiedzieć, że ktoś o tym pokątnie mówi. Chciałam 
zapytać, jakie są takie naprawdę szczere intencje, bo wydaje mi się, że nie mówimy tutaj 
prawdy.  
 
Robert Marczuk (SP w Mieczkowie) – Chciałbym się odnieść też do prawa oświatowego, 
którego projekt „wisi” na stronie Ministerstwa Oświaty. Pojawił się niedawno. 
Prawdopodobnie wejdzie, dlatego że znamy sytuację polityczną naszego kraju i pewnie 
wejdzie niedługo. Tam m.in. w art. 39 ust. 5 jest napisane, że rada gminy ustala plan 
sieci publicznych szkół podstawowych, a w ust. 6, że rada gminy podejmując uchwałę, o 
której mowa w ust. 5 dąży do tego, aby szkoły podstawowe były szkołami: 1) o pełnej 
strukturze organizacyjnej; 2) funkcjonującymi w jednym budynku lub jego bliskiej 
lokalizacji. Proszę państwa, szkoła filialna nie leży w bliskiej lokalizacji od szkoły 
podstawowej w Kostomłotach. Druga rzecz, to nawiązując do tego, co powiedziały panie, 
które były przede mną, to zupełnie co państwo macie przegłosować w tym momencie jest 
sprzeczne z duchem reformy. Reforma zakładała, że dzieci pozostają w szkołach 
podstawowych, w tych samych grupach rówieśniczych i tam kontynuują naukę. Co więcej 
- dzieci w danym etapie edukacyjnym mają mieć tego samego wychowawcę. Tutaj 
sytuacja, która będzie miała miejsce z przenoszeniem kl. 7 i 8 do innej miejscowości jest 
z tym sprzeczne. Szkoła podstawowa w Mieczkowie ma pełną możliwość realizacji szkoły 
podstawowej 8 klasowej. Mamy do tego przygotowaną kadrę i nie trzeba zatrudniać 
dodatkowych pedagogów. Mamy do tego pomieszczenia, gdyż taka szkoła funkcjonowała 
w Mieczkowie już w latach poprzednich, przed ostatnią reformą. Jeszcze jedna rzecz - 
Państwo podejmując tą uchwałę, w tym momencie z pewnością otwierają panu wójowi 
drogę do zlikwidowania szkół w Mieczkowie, czy Karczycach. Natomiast jakie będą dalsze 
losy filii tego po prostu nie wiemy. Nie wiemy, czy będą działały rok, czy te filie będą 
zlikwidowane.  
 
Izabella Fita -  Ja tylko chciałam tak podkreślając i to co powiedziały matki z Karczyc. My 
mamy oczywiście takie samo zdanie na ten temat i nie będziemy jeszcze raz tego 
powtarzać. …..ja chciałam tylko powiedzieć i przypomnieć panom radnym, że są 
wybierani nie przez pana wójta tylko przez wyborców i każda wasza podniesiona ręka do 
góry, to konsekwencje będą ponosić nie państwo, nie pan wójt, nie pani dyrektor tylko 
będą ponosić ludzie, mieszkańcy tych miejscowości. I nie rok, nie dwa, nie trzy. Zburzyć 
coś jest bardzo łatwo, odbudować naprawdę trudno. I proszę o tym pomyśleć, bo wrócicie 
do swoich miejscowości i będziecie dalej mieszkać rok, pięć, dziesięć i piętnaście. 
Będziecie patrzeć tym ludziom w oczy. Bardzo was proszę kochani, naprawdę 
przemyślcie. Nie zawsze kwestia finansowa, pozorna kwestia finansowa, bo trzeba to 
naprawdę wszystko przeliczyć, musi mieć wpływ na to… Szkoła nigdy  nie była 
dochodowa panie wójcie i nie będzie. To nie jest biznes.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak  - Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze 
zabrać głos? Jeśli nie, to przechodzimy do pkt 7. 
 
Ad.7. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia regulaminu korzystania z wielofunkcyjnego boiska sportowego w miejscowości 
Kostomłoty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję w tym punkcie.  
 
Janina Gawlik - Mam pytanie. To boisko jest monitorowane, jest bezpłatne, jest do 
dyspozycji przez cały dzień. W pkt 6 ”użytkownicy obiektu mogą korzystać z pomieszczeń 
socjalnych w szkole (szatnia, toaleta) pod warunkiem pozostawienia w tych 
pomieszczeniach idealnego porządku”. Tam będzie szkoła cały czas otwarta?  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Nie. Tu chodzi w tych godzinach, ale jak dzieci, młodzież, 
nasza szkolna będzie miała sks-y po południu to na pewno będą mogli też z tego 
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korzystać. Myśmy przy tym boisku nie wybudowali pomieszczeń m.in. szatni itd., bo to 
była już kwestia finansowana i za duży koszt. Dlatego też będzie osoba. Mamy trenera, 
panów, mamy też wf-istów. Szczegóły poustalamy z panią dyrektor, w jakich to godzinach 
itd. Nie wyobrażam sobie, żeby ktoś grał w tenisa i w nocy korzystał  z całości obiektu. 
Zobaczymy, czekamy już na decyzję. Nie na pozwolenie użytkowania, bo myśmy pierwsze 
to mieli w dokumentach. Wtenczas będziemy robili otwarcie i przed otwarciem ustalimy 
to jeszcze dokładnie.  
 
Janina Gawlik - To będzie ograniczony czas? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Ograniczony, bo szkoła nie może być czynna. 
 
Iwo Iwaszków - Mam pytanie panie wójcie, czy będzie oddelegowana jakaś osoba, która 
będzie sprawowała opiekę nad obiektem? Jedna osoba, która będzie miała klucze, która 
będzie prowadziła harmonogram i ewentualnie sprzątała? Bo jest ogólny zapis o 
administrowaniu. Wiem, że to będzie szkoła podstawowa administratorem, natomiast 
wiadomo, że na takich obiektach potrzebna jest konkretna osoba, która będzie się tym 
opiekowała.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Szczegóły to my jeszcze ustalimy. Regulamin ten, który 
projekt uchwały państwu przedłożyłem, jest to obowiązek zatwierdzenia przez radnych, 
ponieważ my mamy dofinansowanie z Ministerstwa Sportu. Musimy taki regulamin 
dołączyć. W tych wymaganiach Ministerstwa Sportu były też pewne punkty, które tutaj 
musieliśmy zapisać. Doprecyzujemy. Ja nawet swoim paniom mówiłem, które 
przygotowywały mi tą uchwałę, czyli biuro rady, mamy piłki ręcznej, piłki nożnej, mini 
siatkówki, mini koszykówki, ale mamy też tenisa, ja mówiłem, że dopiszemy. Ale w tym 
boisku wielofunkcyjnym, programie Ministerstwa Sportu nie ma tenisa. My to sobie 
ustalimy wewnętrznie. Zrobimy posiedzenie z panią dyrektor, z panami wf-istami, 
trenerem, który aktualnie jest zatrudniony i będziemy to ustalać dokładnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy ktoś z państwa radnych chciałby 
jeszcze zabrać głos w dyskusji? Jeśli nie, zamykam dyskusję.  Kto z państwa radnych jest 
za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałą została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad.8. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia „Programu współpracy Gminy Kostomłoty z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jest to uchwała podejmowana 
corocznie, jeśli chodzi o zakres współpracy, jeśli chodzi o rok 2017. Otwieram dyskusję. 
Zamykam dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej 
wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałą została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.9. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie  
zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Karczycach w celu utworzenia Filii Szkoły 
Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Kostomłotach. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję.  
 
Iwo Iwaszków – Szanowni państwo. Nie ukrywam, że byłem za likwidacją szkoły w 
Karczycach i za przemianowaniem jej na filię szkoły w Kostomłotach. Natomiast nie 
mogę, głównie jako pedagog, zignorować argumentów rodziców przedstawionych nam 
tutaj. Wnikliwie to przeczytałem i rzeczywiście, jeżeli jest sytuacja taka, że rodzice się 
deklarują i w przypadku klasy 7 – 92% uczniów nie przyjdzie do Kostomłot, wydaje mi 
się, że jest zasadnym, abyśmy się jeszcze raz pochylili się nad tym pomysłem 
zlikwidowania szkoły i przekształcenia w filie, ewentualnie przekształcenia szkoły w 
Karczycach w szkołę czteroklasową, czy jakiś inny pomysł. W tej chwili po prostu 
wstrzymam się od głosu.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Jeżeli chodziło o to, że nie było wniosków. Cały czas 
wracam do tego, że bardzo mało temu poświęciliśmy uwagi, dlatego że rzeczywiście 
dostaliśmy to na komisji i od razu wstępnie gdzieś zostało to „pchnięte” na sesję. Ja nie 
ukrywam, że od początku byłam przeciwna ze względu przede wszystkim na ten 4 pkt, że 
nie podoba mi się takie zaklepanie, że to jest od 1 do 6, bez wcześniejszej dyskusji, jak 
my widzimy tą przyszłość tej oświaty.  
 
Jolanta Klimkiewicz Dyrektor GOOSz w Kostomłotach - Ja wyjaśnię, że jeżeli byśmy tutaj 
tego nie określili, to państwo zarzucilibyście nam, że my możemy zrobić ze szkołą co 
chcemy, bo nie napisalibyśmy oddziałów. Ale intencja była taka, że skoro piszemy 1-6, to 
nie możemy państwu zabrać żadnego oddziału. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani dyrektor, jeżeli pani radna się 
wypowiada to proszę wstrzymać się do momentu, aż zakończy i wtedy będzie można się 
odnieść.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ja chciałam tylko powiedzieć, dlaczego wtedy byłam 
przeciwna. Ponieważ sama idea na początku wydawała się słuszna i prawdę mówiąc 
naprawdę jesteśmy w połowie kadencji, i to jest dobre też miejsce, żeby się zastanowić, 
co zrobiliśmy, i co mamy zamiar zrobić. Mam wrażenie, że w ostatnich miesiącach 
dyskutujemy głównie o oszczędnościach w oświacie. I to chyba było też przyczynkiem do 
tego, żebym ja zaczęła też to drążyć. Nie ukrywam, że jestem jednocześnie rodzicem 
wieloletnim dzieci w Karczycach. Chodziło mi o to, że nikt mi nie odpowiedział na takie 
pytania. Pan wójt mówił, że nie było wniosków. Były zapytania chociażby o takie kwestie. 
Zapytam teraz. Szkoła w Karczycach ma im. Św. Jana Bosko. Automatycznie będzie Marii 
Konopnickiej? Co z radą rodziców? Co ze sztandarem? Jest mnóstwo takich kwestii i ja 
dlatego mam poczucie, że my szybko coś uchwalamy, a później jakoś to będzie. Dlaczego 
nie zrobić odwrotnie, że pewne rzeczy ustalić, pewne rzeczy przedyskutować, przyjąć do 
wiedzy, do świadomości, a następnie głosować. 
 
Janina Gawlik - Przez całe życie jakoś tak się składa, że jestem ekonomistą. Ja popieram 
pana wójta, że szuka oszczędności wszędzie. Skupiliśmy się na oświacie. Zresztą nigdy 
nie byłam przeciwna, żeby w oświacie jakby wydatki ograniczać, dlatego subwencja jest 
coraz niższa. Subwencja zależy od ilości dzieci. To jakby z automatu, ile mamy dzieci tyle 
będziemy mieć subwencji. Otrzymując te dwie uchwały chcieliśmy jeszcze więcej wiedzy 
zaciągnąć: ile stracimy, ile będzie więcej oddziałów w Kostomłotach, mniej w Karczycach, 
czy to faktycznie się nie zrównoważy, czy na tym zarobimy, czy nie. Natomiast też 
patrzyłam z tej strony, że jeżeli już szukamy w oświacie oszczędności to łącznie z tymi 
dwoma uchwałami, gdzie będzie jedna szkoła powinna iść równolegle uchwała o likwidacji 
GOOSz-u, bo tam są oszczędności, a nie w szkołach podstawowych. W tym wypadku przy 
podjęciu tych dwóch uchwał to będzie dyrektor nad dyrektorem i nie wiem, który będzie 
ważniejszy. Natomiast powinniśmy mieć ten czas, żeby to wszystko przedyskutować. Na 
pewno nie jestem przeciwnikiem szukania oszczędności. Nie tylko w oświacie, w różnych 
dziedzinach. Ale chcielibyśmy przy tych informacjach, niestety, ale jak rada ma o tym 
decydować to niech decyduje świadomie, a nie żeby ktoś bronił mi jako radnej dostępu 
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do informacji, żebym miała pełną wiedzę w tym zakresie i podejmowała decyzję 
świadomie. Także, panie przewodniczący, mimo wszystko wzracam się do wszystkich 
radnych, żebyśmy jeszcze to wszystko przemyśleli.   
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja wiem, że Karczyce są oddalone dość daleko. Pani 
dyrektor nigdy nie padło słowo, że w Karczycach ma być zlikwidowana szkoła, że nie 
będą miały dzieci gdzie chodzić. Nigdy nie padło. Dziwię się, że pani to mówi, ponieważ 
pani powinna jako przedstawiciel gminy, bo jest pani dyrektorem, zaprzeczyć. Takich 
rzeczy nigdy nie było. Jeśli chodzi o ilość dzieci w Karczycach, szanowni państwo, trudno 
powiedzieć ile będzie. Mam informację, nie wiem, czy to jest prawda, że 6 dzieci z 
Bogdaszowic odeszło. 3 dzieci tylko do gimnazjum do Kostomłot chodzi. Trudno 
powiedzieć. Nikt nie da jakby rękojmi, że będzie w Karczycach tyle i tyle dzieci. Myśmy 
m.in. dyskutowali z panią dyrektor z Karczyc i panią Klimkiewicz, ponieważ mieliśmy jako 
mała szkoła dodatkowe dopłaty. Idziemy w tym kierunku, pani dyrektor zapewniała nas, 
że będzie ileś uczniów więcej. W związku z tym mamy dopłatę, czyli subwencję do 
jednego ucznia, mamy mniejszą. Jeżeli faktycznie szkoła w Karczycach ma się 
powiększyć, to idziemy w tym kierunku. Ale też nikt nie dał gwarancji. I teraz. Mamy 
szkołę małą i nie dostaniemy ileś dopłaty, chyba 75 tys. Szanowni państwoo trudno 
dyskutować ile tych dzieci będzie za rok, za dwa, za trzy. A to, że ileś dzieci chodzi do 
gimnazjum. Przecież pani radna wie, jak to jest. Kończy szkołę podstawową i idzie do 
gimnazjum, jak nie do Wrocławia, to do Lutyni, do Rakoszyc. Ponieważ terytorialnie 
tamta strona mimo prób, m.in. droga Chmielów-Lisowice była po to robiona, żeby 
wreszcie też to połączenie było dobre i więcej teren powiązać. Tutaj nie ma żadnej 
gwarancji. Tu jest gwarancja, że zgodnie z tym projektem uchwały jest sześć klas i będzie 
istnieć. Ja przepraszam bardzo, ale osobiście sobie nie wyobrażam, żeby istniało 8 klas. 
To się łączy z wyposażeniem gabinetów itd. To są koszty i to są potężne koszty. Jakby 
mnie pani radna zapewniła, że będziemy mieli w każdej klasie w Karczycach po 20 osób. 
Jeżeli chodzi o przedszkole to szanowni państwo, czy w Mieczkowie, czy w Karczycach 
pytałem. Macie 20 dzieci? Otwieramy przedszkola. Ja nie dyskutuję tam, gdzie są dzieci, 
gdzie są uczniowie. Ale stworzenie 8 klas; ja jestem przeciwko temu, bo to jest 
nieekonomiczne. A nie ekonomiczne dlatego, ja rozumię, że ważne są dzieci i ważne etaty 
nauczycieli. Ja się spytam mieszkańców 9 wsi, gdzie mamy budować SUW dla tych 9 wsi. 
Damy te pieniądze na szkoły i nie wybudujemy stacji, i okarze się, że za dwa, trzy lata 
beczkowozami będziemy wozić wodę. Proszę państwa, gmina ma ograniczone fundusze i 
radni o tym dobrze wiedzą. A jeszcze jedno. Chciałem powiedzieć, że rada pedagogiczna 
będzie w Karczycach i w Mieczkowie, rada rodziców też będzie. Tutaj nie ma obaw.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tę informację, którą pan wójt przekazał 
teraz odnośnie rady rodziców i rady pedagogicznej mamy też w uzasadnieniu do uchwały, 
że będą odrębne te rady.    
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Główny ośrodek decyzyjny będzie w Kostomłotach i on 
ma też znaczenie dla rady rodziców w Karczycach. Nie wiem, czy będziemy za każdym 
razem jeździć? Ale też, ad vocem panu wójtowi, to nie są przewidywania. Panie wójcie 
jest zupełnie też inna sytuacja, kiedy się kończyło szkołę i szło się do gimnazjum, … 
szkoła 8 klasowa czy 6 klasowa. I czy będzie wożone, czy nie będzie wożone. Ktoś chce, 
żeby jego dziecko było jak najdłużej w tej samej docelowej szkole. To naprawdę nie są 
czcze deklaracje, że rodzice będą zabierać. My mamy za bardzo bogatą ofertę blisko 
Karczyc i to jest główny argument. Mi naprawdę nie chodzi o kadrę i utrzymywanie i nie 
robią tego nauczyciele po to, żeby zachowywać jakieś swoje stanowiska pracy. Żeby te 
argumenty były wyszczególnione w tym piśmie. A proszę mi odpowiedzieć w takim razie, 
mam jeszcze jedno pytanie panie wójcie. Tu jest ten argument, że tu jest teraz od 1 do 6. 
Czy przewiduje pan taką dyskusję przy wprowadzaniu reformy, że będziemy w gronie 
radnych dyskutować, jak będzie wyglądać ta sieć szkół i że to my będziemy decydować o 
tym, czy to będzie 8 czy 6, czy 4 klasowa? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o projekt ustawy to my już przerabialiśmy go 
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na końcu października. Pani była też na spotkaniu. Jeżeli zostawiamy 6 klasowe, czyli nie 
tworzymy filii, nie tworzymy jednej szkoły, to z automatu 31 sierpnia powstaje 8 klasowa 
szkoła podstawowa. To jest w tym projekcie ustawy. Nie w tej chwili, ale zgodnie z 
ustawą, jeżeli wejdzie ustawa, czyli będzie 8 klas. Oświadczam, że jako gminy nie stać, 
po prostu nie ma możliwości finansowej, żeby w Mieczkowie i w Karczycach były 8 
klasowe szkoły, bo to jest bardzo duży wydatek finansowy i to będzie z niekorzyścią dla 
mieszkańców, ponieważ będziemy musieli wstrzymać inwestycje na terenie gminy 
Kostomłoty. Inwestycje, które są niezbędne dla życia i funkcjonowania ludności. 
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – My nie jesteśmy jedyną gminą, którą kosztuje tak dużo 
oświata. Nigdzie się nic nie robi ze względu na oświatę?  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Proszę państwa gmina Udanin – jedna szkoła podstawowa 
i jedno gimnazjum, teraz mają łączyć w zespół. Gmina Mietków – jedna szkoła 
podstawowa i jedno gimnazjum. Proste. A u nas jest trzy szkoły. Będzie jedna szkoła 
podstawowa, ale będzie z dwoma filiami.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – I to jest pana ostatnie słowo? Do 6 klas? W momencie, 
kiedy się to zrealizuje to ta likwidacja sama z siebie wyniknie. Panie wójcie nie z woli 
pana wójta, jeżeli nie będzie dzieci to likwidacja, o której pan nie mówi, o której my nie 
mówimy po prostu będzie faktem.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni państwo ja nie mam wpływu na wzrost 
naturalny społeczeństwa. Jeżeli myśmy mieli w gimnazjum 310 uczniów w 2002 r., a 
teraz mamy 156. To nie jest moja wina. Pamiętacie państwo była szkoła w Piersnie, w 
innych miejscowościach. Po prostu jest niż demograficzny i dlatego szkoły zostały 
połączone. I to jest wpływ ilości dzieci na strukturę szkół.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ale panie wójcie co pan zamierza, jeżeli rzeczywiście  
to będzie szło, że zerówka do 84%. W takich wielkościach. 50% to jest najwięcej dwie 
klasy i teraz to jest po prostu likwidacja … 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Pani ma to poświadczne notarialnie? Proszę państwa 
można mówić, że i 100 osób odejdzie. Ja to wysłuchałem. Państwo mają swoje 
argumenty, ale to nie jest tak. Kto da gwarancję, że o ileś zwiększy się osób. Nikt nie da 
gwarancji. Ja rozmawiałem z panią, dyrektor i z innymi. Nie mam gwarancji. Ja bym też 
chciał, żeby pani swoje dzieci do gimnjum do Kostomłot dawała, byśmy mieli większą 
subwencję. Ale jest kierunek tamta strona, że idą na Wrocław, czy gdzie indziej. Ja nie 
mam wpływu na to.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ale tu jest deklaracja, że gdyby była 8 klasowa, to do 
końca powszechnej by byli.   
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – O czym pani mówi?  Co to znaczy deklaracja? 
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Panie wójcie, jest czymś zupełnie innym, jak idzie się 
do następnego etapu edukacji, czyli do gimnazjum, czy teraz do szkoły średniej, a co 
innego, że się chce w tym samym utrzymać. Ta deklaracja jakby może być wiarygodna, 
że te osoby zostawią swoje dzieci, jeżeli będzie 7-8. Gdyby było gimnazjum pewnie też 
by poszły do Wrocławia, Kąty itd. Natomiast jak będzie 7-8 klas, to to jest bardzo 
logiczne, zostawiają je tam, gdzie dzieci uczyły się przez 6 lat. Jak nie - nie wożą do 
Kostomłot, bo to dla nich jest taka sama zmiana jak zmienią do Lutyni czy do Kątów.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Stan, który w tej chwili jest 1-6, ten stan istnieje od x 
czasu. Ja nie wnioskuję zmiany. Dalej będzie 1-6. Nie ma żadnej zmiany.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ale widzę, że nie chce pan zachować szkoły w 
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Karczycach, jeżeli przy takich deklaracjach pan się decyduje, że jednak zaostawię ją 
sześcioklasową i niech się dzieje wola Boża.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni państwo, pan przewodniczący czytał w uchwale, 
że w miejsce szkoły podstawiowej w Karczycach powołuje się filię szkoły podstawowej w  
Kostomłotach. Czyli jasne, nic się nie zmieni. Było 1-6, będzie 1-6. Dotyczy tak samo i 
Mieczkowa, że się nic nie zmieni. My w tej chwili rozmawiamy, że się nic nie zmienia.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani radna, panie wójcie. Niechciałbym, 
żeby to się przeradzało w taką obupulną polemikę. Wymieniajmy poglądy, dajmy też 
innym możliwość zabrania głosu.  
 
Ryszard Pisarek – Panie przewodniczący, mam taką prośbę. Jako radny zawsze korzystam 
z wiedzy tej branży. Bardzo chciałbym, żeby zabrała głos osoba kompetentna, bo ja 
jestem radny i ile wiadomości pozyskam, taka jest moja mądrość. Ja nie jestem 
nauczycielem. Bardzo bym prosił panią dyrektor GOOSz-u o zabranie głosu w tym 
temacie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Póki co to ja jestem przewodniczącym 
rady, nie pan radny. Przyjmuję wniosek, pani dyrektor dostanie głos, natomiast 
chciałbym, żeby najpierw radni się wypowiedzieli.  
 
Jolanta Klimkiewicz Dyrektor GOOSz w Kostomłotach – Chciałabym na panią Małgorzatę 
popatrzeć, bo pani Małgosiu jest pani bardzo niesprawiedliwa. Ja byłam w Karczycach 
kilka razy na spotkaniu, z radą rodziców również. Mowa była o tym, że chcecie zabiegać 
państwo o to, żeby jak najwięcej dzieci z terenu z poza naszej gminy uczęszczało. Mamy 
wyniki – 23%. Czy pani bierze pod uwagę to, że gmina dokłada do „cudzych” dzieci, bo 
my oprócz subwencji dokładamy gminne pieniądze do każdego dziecka. I tutaj dokłada 
gmina pieniądze do „nie swoich” dzieci. Tak można to powiedzieć. Ustaliliśmy, tak 
wyliczyłam państwu, że jeżeli mamy szkołę już nie małą do 70 dzieci, bo powyżej 70 
dzieci nie dostajemy dopłaty, liczyłam państwu na spotkaniu, że żeby zrównoważyć brak 
tej dopłaty na dziecko, bo to jest ok. 1500 zł, żeby to zrównoważyć, to musimy mieć co 
najmniej 79 dzieci. Pani dyrektor pamięta nasze spotkania. Rozmawiałyśmy na ten temat, 
cieszyłyśmy się wspólnie z każdego dziecka, które do nas dochodziło. I co teraz mamy? Z  
77, o których mówiłyśmy jeszcze w sierpniu lub lipcu, mamy w tej chwili 68. Czyli w 
dalszym ciągu my nie mamy żadnej gwarancji, że te dzieci, które mamy zostaną. My już 
straciliśmy dopłatę do małej szkoły. Pani Małgosiu umówmy się, że to, że państwo 
deklarują na piśmie, że zabiorą dzieci jest spowodowane sytuacją, która w tej chwili jest, 
ale żadnej pewności, ani pani, ani ja nie mamy ile tych dzieci w rezultacie będzie. Ja 
chciałabym jeszcze się wytłumaczyc z tej uchwały. Pada zarzut, że określiliśmy od 1 do 6. 
To było celowe działanie, na polecenie pana wójta wręcz, żeby zapisać, żebyście państwo 
mieli pewność, że 1-6, bo jeżeli nie zapiszemy, no to filią dyrektor będzie mógł sobie 
zarządzać dowolnie. Macie państwo pewność, że będzie 1-6. Teraz zobaczcie państwo 
dalej. Musimy do końca marca ustalić sieć swoich szkół na terenie gminy. Mamy 
gimnazjum. Pokazaliśmy państwu też również, że nasze plany są takie, żeby gimnazjum, 
jeżeli dojdzie do uchwalenia, a tak zapowiedziała dzisiaj pani minister, że 8 listopada 
uchwalą te ustawy, że będziemy chcieli wygasić gimnazjum już w pierwszym okresie. Już 
zrobić to od 1 września 2017 r. Pokazywałam państwu te wyliczenia i cały tryb 
postępowania i harmonogram. Proszę zobaczyć, mamy w gimnazjum 20 etatów 
nauczycielskich. Jeżeli państwo będziecie chcieli pozostawiać 7 i 8 klasy u siebie, co już 
skutkuje tym, że zamiast, bo 63 uczniów będziemy mieć w 7 klasie. Jeżeli w każdej 
szkole miałyby powtać, mielibyśmy cztery oddziały. Jeżeli utworzymy je tylko na bazie 
Kostomłot, będziemy mieć trzy oddziały. Oszczędzamy jeden oddział. Biorąc pod uwagę 
to, że to jest podstawa programowa, której jeszcze nie ma, ale musimy oscylować tak w 
okolicy tego, co było w gimnazjum, to jest około 30 godzin tygodniowo. Musimy liczyć, że 
będzie to ponad 1,5 etatu nauczycielskiego. Licząc to, że mamy dyplomowanych 
nauczycieli, to ten oddział będzie nas kosztował ok. 120-140 tys. Utrzymanie tego 
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jednego oddziału extra. A co zrobimy z nauczycielami, którzy np. geografii albo fizyki, 
mamy 1 godzinę w tygodniu? Kto będzie do państwa, do Karczyc przyjeżdżał na 1 
godzinę tygodniowo geografii czy fizyki? Musimy zabezpieczyć również nauczycieli, 
których mamy w gimnazjum, bo o tym myślimy.  Nie można tego zostawić w ten sposób, 
że mamy szkoły podstawowe, gimnazjum likwidujemy i zapominamy o tym temacie. Nie 
zapominamy, ponieważ wójt musi patrzeć na całość rozwiązań, które będą. A to 
rozwiązanie, żeby utworzyć filie, i żeby te filie na dzień dzisiejszy, bo ja bym tutaj jakby 
nie kończyła dyskusji, ale  w tej chwili mamy stan prawny taki, że szkoły podstawowe są 
sześcioklasowe. My państwu zabezpieczamy 6 klas i żadnych ruchów pan wójt nie będzie 
mógł wykonać bez zgody rady gminy, bo wszystko będzie wymagało zmiany uchwały rady 
gminy, w której jest wyraźnie określone, jak one wygladają. Sprawa 7 i 8 klasy jest 
otwarta. Jeżeli rzeczywiście takie odejścia będą, jeżeli będzie taka deklaracja, że tyle 
dzieci przyjdzie, ja myślę, że i w Mieczkowie i w Karczycach zawsze jest możliwość, żeby 
tych klas zrobić więcej. Natomiast powrót do tego, jeżeli już zapadną decyzje, że to są 8 
klasowe szkoły, zmniejszenie, to powiem państwu, że byłam u kuratora też i 
rozmawiałam z nim, że dla niego jakiekolwiek ruchy w dół są niedopuszczalne. On wyraża 
zgodę na to, jeżeli będziemy tworzyć filie w tej chwili, że one będą nienaruszalne, czyli 
będzie 1-6. Przy każdym innym ruchu musimy uzyskać zgodę kuratora i przypominam 
państwu, że one są wiążące te zgody. Nie może być tak, że kurator sobie, a my sobie. 
Państwo będziecie się musieli podporządkować kuratorowi.  
  
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ad vocem usprawiedliwiając niesprawiedliwość, Pani 
dyrektor, zaczynając od końca. Takie dyskusje, jak zorganizować lekcje geografii itd. to w 
momencie, kiedy będziemy wiedzieć wszystko. Bo jeżeli będzie geografia w klasach od 4 
do 8 to taki nauczyciel może przyjechać i mieć w ciągu jednego dnia wszystkie klasy. 
Można to zrobić, jak teraz przyjeżdżają do nas, bo w tym roku przyjeżdżają do nas 
nauczyciele z  Kostomłotów. Przyjeżdżają nie na jedną, dlatego mówię, że jak będzie w 
ileś klasach to można cały dzień ustalić. To nie jest miejsce, żeby o tym teraz 
dyskutować, ale a propos tych siedemdziesięciu, nie siedemdziesięciu. Ja rozumiem, że 
rachunek jest po prostu świętością materialnie i to wszystko jest najważniejsze. Taka 
sytuacja, kiedy czworo dzieci odchodzi, bo ma orzeczenie przekierowania do domu 
dziecka itd., to jest poza naszą wolą. To jest czworo dzieci. To są dzieci z Sikorzyc. 
Natomiast wracając do ostatniego pytania. To znaczy, że jeżeli zgłaszają się dzieci, bo 
zawsze też słyszałam nie będąc radną, że najważniejsze jest, żeby było dużo dzieci. To, 
jeżeli się zgłaszają dzieci z Bogdaszowic, czy innych gmin, to mamy przekazać rodzicom, 
że mają ich zniechęcać, a nie zachęcać do naszej szkoły? 
  
Jolanta Klimkiewicz Dyrektor GOOSz w Kostomłotach – Pamięta pani nasze spotkanie? 
Wyliczyliśmy, że jak najwięcej dzieci, minimum to jest 79 dzieci, żeby nam się zwróciły 
straty.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Na komisji też była taka dyskusja, że wójt powiedział, 
że jak odejdą, to odejdą. Pani dyrektor wtedy argumentowała, że wtedy mamy status 
małej szkoły. Nie będziemy mieć statusu małej szkoły, jeżeli to będzie filia, bo będzie 
jedna duża szkoła w Kostomłotach.  
 
Janina Gawlik – Wszystko dobrze pani dyrektor nam tłumaczyła. Tylko zwrócićmy uwagę, 
chodzi o Karczyce, bo to jest odległość. My nie mówimy o dowozach dzieci do szkół, bo 
może nie trzebaby było tych dowozów może tyle. Ale żebyśmy zrozumieli jedno - my 
mówimy o stanie na dzień dzisiejszy, czyli klasy 1-6. Po reformie, pan wójt bardzo ładnie 
przytoczył nam te zmiany zaproponowane i na pewno przejdą, programy będą 1-4 i 5-8, 
czyli te 5-6 to już niestety niezgodnie z programem nauczania. Tu trzeba mieć 
świdomość, że od 1 września 2017 już nie będzie klas 1-6 tylko 1-4 albo 1-8, dlatego 
automatycznie przekształcają w 1-8, albo w 1-4. Będąc filią też nie będzie możliwości 
nauczać pół programu w jednej szkole, a pół programu w drugiej szkole, bo jakoś sobie 
tego nie wyobrażam. Kiedyś z zespołu szkół zabierali nas do jednej szkoły i uczyli do 8 
klasy. Żeby to było uczciwe. My teraz tą uchwałę podejmujemy do końca sierpnia 2017 r., 
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że będzie 6 klas, natomiast niestety, ale dyrektor sam sobie ukształtuje nauczanie dzieci. 
Także tutaj gwarancji dać nie możemy. Ja wrócę jeszcze pani dyrektor do tej subwencji 
na uczniów. Trzeba łapać uczniów, bo jeżeli szkoła ma nawet 75 i brakuje 5 uczniów, żeby 
się zbilansowała to jak poodejmujemy troszeczkę wydatków, to ona się zbilansuje. 
Natomiast, jeżeli nie ma 70, to 18%, bo ten wskaźnik jest o 0,18 wyższy i tak te 
pieniądze przyjdą do tej mniejszej szkoły. Ale dlaczego my dzisiaj grupą  tak walczyliśmy, 
żeby odsunąć tą uchwałę? Po to własnie, żeby to wszystko policzyć, żebyśmy widzieli 
czarno na białym, że jednak trzeba to połączyć, bo nie zepniemy, że trzeba to rozłączyć, 
bo nas na to nie stać. Nie jesteśmy przeciwni na pewno łączeniu, tylko mnie troszeczkę 
boli, bo dzisiaj pani dyrektor mówiąc, że ma problem z nauczycielami z gimnazjum i 
trzeba ich zagospodarować, to takie słowa nie powinny paść na sesji. Wszyscy 
nauczyciele dla nas są ważni. Nie, że tam w Karczycach możemy zwolnić, bo w 
Kostomłotach dzieci trzeba tyle dać, żeby nauczyciele mieli lepiej. Nie, tą 
niesprawiedliwość trzeba podzielić na trzy szkoły. Z Kostomłotów naprawdę mogą jeździć 
do Karczyc, jeżeli będą chcieli być zagospodarowani.   
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie wiemy, jaki program będzie w szkołach. Pani radna 
tutaj mówi, że już będą 1-4, że tam gdzieś będą 1-6. Przepraszam, my dzisiaj 
rozmawiamy na stan dzisiejszy. Mamy to, co dzisiaj mamy na stan dzisiejszy. Teraz też 
mamy, że są programy w poszczególnych klasach i to też będzie obowiązywać. Jeżeli my 
tutaj nic nie zmieniamy, tylko zostaje też 6 klas w Mieczkowie i w Karczycach, to nie ma 
żadnych zmian. A to, jaki będzie program za rok, za dwa po prostu trudno powiedzieć. 
Ani ja nie wiem, ani szanowni radni nie wiedzą. W związku z tym trudno w tej chwili 
debatować na ten temat.  
 
Marian Fita – Mnie zastanawia jedno, że my w tej chwili debatujemy już dłuższą chwilę  
nad tym, co nie zostało jeszcze prawnie uchwalone w sejmie. Ustawa nie istnieje. To się 
wiąże właśnie m.in. może program likwidacji gimnazjów zostanie odsunięty panie wójcie 
w czasie. My nie wiemy, czy tak może być. Być może będzie tak jak mówi pani radna, że 
będzie 1-4 w Mieczkowie i w Karczycach, pozostałe w Kostomłotach. Tak jak było kiedyś, 
jak my chodziliśmy do szkoły panie wójcie, pan w Paździornie, ja w  Kostomłotach. 1-4 
pan w Paździornie, do 5 kl. do Kostomłotów. Dzisiaj nie wiemy, bo tego aktu prawnego 
jeszcze nie ma, to jest projekt.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wyraźnie na połączonych komisjach 17 
zostało przedstawione przez pana wójta i panią dyrektor, że obecnie dyskutowane dwa 
projekty uchwał nie są powiązane z nowelizacją prawa oświatowego. To są rozdzielne 
rzeczy. Natomiast na pewno zapis mówiący w projekcie uchwały o tym, że pozostawia się 
klasy 1-6, to jest pozostawienie status quo. Zarówno nie będzie bez woli rady uchwały 
rady pomniejszania klas, jak i też powiększania. Pani dyrektor przedstawiła wyraźnie 
przed chwileczką informację dla pani radnej, że ten czas na ewentualne zwiększenia 
jeszcze będzie. Czy to nastąpi, możemy dyskytowac również w korespondencji z panem 
wójtem, aczkolwiek pan wójt przedstawiał informację taką, że chciałby nie powiększać o 
tą 7 i 8 klasę, czy w Karczycach, czy w Mieczkowie. Ale ta sprawa nie jest jeszcze 
zamknięta, możemy dyskutować i ewentualnie trafi to na sesję lub nie trafi. Natomiast 
chciałbym, żeby jasno to zostało powiedziane. W tym projekcie uchwały, o którym dzisiaj 
debatujemy, to odpowiedź dla pani dyrektor z pkt „15 minut dla wyborców”, tu nie ma 
sytuacji takiej, że podjęcie tej uchwały będzie skutkowało likwidacją klas 1-6. 
Zostawiamy status quo na dzień dzisiejszy. Natomiast to co się mówi w kuluarach. 
Rzeczywiście ustawa o systemie oświaty mówi o tym, de facto to jest przekształcenie, 
czyli z trzech bytów prawnych - odrębnej szkoły podstawowej w Mieczkowie, odrębniej 
szkoły w Karczycach, i w Kostomłotach tworzy się jeden byt prawny z dwoma filiami. Ale 
w tych szkołach dalej pozostają klasy 1-6. Bez zgody rady nie będzie pomniejszenia, jak i 
też powiększenia.  
 
Janina Gawlik - W drodze uzupełnienia panie przewodniczący, żeby było wszystko jasne i 
tak mówimy ludzkim językiem. 1-6 na dzień dzisiejszy to jest zgodnie z ustawą o 
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systemie oświaty. Jest takie prawo. Natomiast trzeba mieć pełną świadomość, że 
ustawodawca w nowym prawie odniesie się do konkretnej szkoły, a u nas to będzie do 
konkretnej szkoły w SP w Kostomłotach im. Marii Konopnickiej. Nie będzie mowy o 
pozostałych szkołach. Reforma nie będzie wnosić nic do szkoły w Karczycach, ani w 
Mieczkowie, bo tu już nie będzie szkoły. Szkoła będzie jedna – SP w Kostomłotach. I jak 
będzie organizacyjnie wyglądać, to nie rada zdecyduje, bo ustawodawca powie, że ma 
być podstawa programowa 1-4, 5-8. I o tym zdecyduje dyrektor. To on dostanie 
konkretne pieniądze i powie, gdzie będą dzieci nauczane. I nie łudźcie się, że radni tutaj 
podpowiedzą, że proszę wysłać dzieci do szóstej klasy do Karczyc. To jest nieprawda. 
Dyrektor odpowiada za jednostkę i on robi projekt organizacyjny, gdzie zatwierdza pan 
wójt. I powie jednoznacznie, ja te dzieci zmieszczę przy dwóch oddziałach w 
Kostomłotach, czy trzech, niech liczą po 30 dzieci oddziały, dlatego że jest to 
ekonomiczne. I ma do tego prawo. Będzie jedna szkoła. Na dzień dzisiejszy jest 3 szkoły i 
jest 3 dyrektorów i 3 dyrektorów będzie decydowało. I tu wchodzi ustawa. Mówmy ludzim 
naprawdę prawdę.  
 
Jolanta Klimkiewicz Dyrektor GOOSz w Kostomłotach – Ja tylko chciałabym powiedzieć, 
że nie jest to prawda. Jeżeli w uchwale jest zapisane wyraźnie, że taką strukturę ma filia, 
to tylko uchwałą tą strukturę można zmienić proszę państwa, a nie tym, że wchodzą 8 
klasowe szkoły. Filia w Karczycach i filia w Mieczkowie będzie musiała mieć 1-6 oddziałów, 
jeżeli państwu się tak będzie podobać. Jeżeli wy zmienicie decyzję, to wy zmienicie 
decyzję, a dyrektor nie będzie miał tutaj prawa decydować.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – I nawet, jeśli klasa w Mieczkowie, czy 
Karczycach by liczyła 7 czy 8 osób, dopóki nie zmienimy uchwały to tak będzie, pani 
radna.  
 
Janina Gawlik - Panie przewodniczący nie jest prawdą. Pamięta pan, jak były łączone 
jeszcze za moich czasów zbiorcze szkoły gminne. Ani rada, ani nikt nie decydował, 
decydowała ustawa. I tu będzie decydowała ustawa i trzeba będzie się do niej 
dostosować.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przypominam pani, że wtedy kiedy 
łączono zsg to są lata 70, kiedy z samorządem i prawem to troszeczkę było na bakier. Od 
jakiegoś czasu przypominam pani, że mamy państwo prawa.  
Kto z radnych chciałby zabrać jeszcze głos w pkt 9? Nie widzę chętnych. Zamykam 
dyskusję. Projekt uchwały został przeze mnie odczytany. Czy jeszcze raz potrzebujecie 
państwo, żeby odczytać? Nie? Dobrze. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały 
w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 6 głosów  
kto jest przeciw – 7 głosów 
kto się wstrzymał – 2 głosy. 
Uchwała nie została podjęta.  
 
Ad.10. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Mieczkowie w celu utworzenia Filii Szkoły 
Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Kostomłotach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Rozumię, że 
dyskusja odbyła się w punkcie poprzednim. Zamykam dyskusję. Kto z państwa radnych 
jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 7 głosów  
kto jest przeciw – 7 głosów 
kto się wstrzymał – 1 głos. 
Dziękuję. Projekt uchwały nie został przyjęty.  
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Ad.11. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
wytypowania sołectw do uczestnictwa w Programie Odnowa Wsi w Województwie 
Dolnośląskim. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, 
proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.12.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na poprzedniej sesji wpłynęły dwa 
wnioski. Pierwszy: od trzech radnych pani Gawlik, pana Pisarka i pana Szwedo odnośnie 
spowodowania przywrocenia kursowania komunikacji przez Polus. Wniosek został 
skierowany do starostwa, a ze starostwa do Polbusu; czekamy na odpowiedź. Drugi 
wniosek dotyczący wykazu działek objętych planem urządzeniowo-rolnym. Pani radna 
dostała informację, że taką informacje może pozyskać w UG (jest to dość duże 
opracowanie).  
 
Janina Gawlik - Korzystając z okazji. Szukamy oszczędności i ja bardzo proszę (występuję 
drugi czy trzeci raz z prośbą). Dostaję listem poleconym, a to są listy bardzo drogie. 
Jestem  w gminie przynajmniej raz miesiącu. Naprawdę chętnie odbiorę to osobiście w 
gminie nawet przez telefon, czy mailem. Biorę dwie godziny wolne z pracy, żeby odebrać 
przesyłkę na poczcie. Nie dość, że to kosztuje, to otwieram i informuje mnie, że materiały 
mogę zobaczyć sobie w UG. Kabaret, dosłowny kabaret. W kabarecie jeden pamiętam 
przyszedł i rozmowę telefoniczną chciał przekazać. Bardzo bym prosiła - nie wysyłajmy 
listów poleconych! Jesteśmy tutaj na miejscu. Tydzień później nas nie zbawi, jak 
otrzymamy informacje, a to są naprawdę wysokie koszty.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie wójcie prośba o uwzględnienie 
tego wniosku. Natomiast to jest zachęta do tego, żeby jednak uaktywnić swoje konta 
internetowe. Jeżeli mailem przychodzi, to radni mają w tym samym dniu.  
 
Janina Gawlik - Ale do tej koperty włożyć. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Rozumię, ale czasami są terminowe 
rzeczy. Koperty idą raz w miesiącu w momencie, kiedy szykujemy sesję i materiały idą na 
sesję. Natomiast czasami materiały, które pani potrzebuje są potrzebne wcześniej. Myślę, 
że zostanie to uwzględnione.  
 
Ad.13.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Informuję radnych – 11 listopada 
Święto Niepodległości. O godz. 11.45 zbiórka przed GOK-iem, o 12.00 msza św. w 
kościele w Kostomłotach, później przejście na cmentarz, a następnie uroczysta gala w 
budynku GOK-u. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę 
chętnych. Przechodzimy do następnego punktu obrad.  
 
Ad.14.  
Ryszard Pisarek - Dziękuję uprzejmie za przybycie pana komendanta. Ponieważ mamy 
sprawozdanie – informację o stanie bezpieczeństwa na terenie gminy Kostomłoty 
(dziękujemy serdecznie). Jest to obrazowo, jak w naszej gminie to bezpieczeństwo jest i 
mam taką prośbę. W tej informacji zabrakło mi troszeczkę informacji o pojazdach 
(przestrzeganie przepisów). Właśnie o to mi głownie chodzi.  
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Kierownik Posterunku Policji w Kostomłotach Marek Bednarz - Mamy tutaj zobrazowaną 
liczbę zdarzeń drogowych w zał. nr 2 (wypadki, kolizje). Niestety nie mamy 
zobrazowanego ogółu przeprowadzonych postępowań w sprawach o wykroczenia czy 
dotyczących stricte wykroczeń popełnianych przez kierujących tj. przekroczenie prędkości 
i inne rzeczy. Chodzi pewnie panu głównie o to, o przekraczanie prędkości dozwolonej, 
czy też inne wykroczenia. Ja postaram się to uzupełnić i przekażę tutaj na ręce pana taką 
informację. Na tą chwilę też nie jestem w stanie panu odpowiedzieć, jak to się ma do 
ogólnej liczby. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Rozumię, że informacja zostanie 
uzupełniona przez biuro rady i wszyscy radni dostaną w ramach uzupełnienia informacji. 
 
Marian Fita - Ja do pana komendanta kierownika, jeżeli mogę jeszcze taką prośbę. W 
ramach patroli, które państwo przeprowadzają, czy jest możliwe, żeby wjeżdżać na teren 
byłego POM w Kostomłotach (tu jak stacja diagnostyczna). Ponieważ to jest kwestią 
czasu, żeby tam doszło do nieszczęścia. Powtarzam to już po raz kolejny. Bardzo proszę 
szczególnie w godzinach popołudniowych i wieczornych, aby tam od czasu do czasu patrol 
wjechał. To jest droga zamknięta. Droga gminna. 
 
Marek Pomykała – Do pana komendanta kierownika jednostki policji. Posiłbym o 
zwrócenie uwagi przejeżdżających aut przez naszą gminę, miejscowości wszystkie. Auta 
stare, na niemieckich rejestracjach to są osoby, które się trudnią sprawdzaniem domów, 
kto mieszka gdzie, czy jest dziecko małe, czy jest rodzic, np. starszy, czy jest osoba 
niepełnosprawna. Po to sprawdzają, niby sprzedają coś tam, a później za trzy dni, czy 
cztery obrabiają te mieszkania, domki. Taka sytuacja była u nas w Mieczkowie już trzy 
razy. Te auta oni mają dwa. Jak by pan wiedział, mają dwa. Już żeśmy to sprawdzili. Mają 
dwa auta. Jednym autem jadą i np. idzie ta pani obrobi, gdzieś tam uda się coś skubnąć z 
domu to przesiadają się w lepsze auto i ich nie ma. Auto zostaje. Także nie wiadomo. Ja 
zgłaszałem, bo jedną panią się udało jakby zapytać co robi, no to zwiewała stamtąd, 
uciekała. Zaskoczyło mnie to bardzo. Mówię, osoba która ….. ucieka i nie ma nic przy 
sobie, to coś tu jest podejrzane. No akurat się wyjaśniło, jaka ta pani była. Prosiłbym 
zwrócić uwagę, jeździ patrol. Są takie auta, proszę kontrolować te auta, sprawdzać co 
mają, co tu robią, jak ta pani  z Opola sprzedawała dwa koce. Proszę państwa na zdrowy 
rozsądek nie zarobi na te dwa koce jak sprzeda na paliwo do Opola. Prosiłbym takie auta 
właśnie kontrolować. Poważny obywatel …… wiadomo, że ten który przyjeżdża, odwiedza 
groby, czy do rodziny inaczej wygląda. Wszystkie te auta, biorąc pod uwagę, że jest 
warte 500 zł, a może 300, to te auto nie przyjeżdżą tutaj tak sobie tylko w pewnym celu.  
 
Iwo Iwaszków -  Ja mam prośbę do pana komendanta, aby podesłał jakiś patrol ponieważ 
urządza się wyścigi motorowe z Kostomłotów do Piersna. Praktycznie co noc i jak wolny 
dzień jest to słychać silniki wyjące na pełnych obrotach motocykli, i naprawdę z dużą 
prędkością motocykle jeżdżą. Czasami nawet przez miejscowość Kostomłoty przejeżdzają 
te motocykle. Bardzo często to się zdarza, praktycznie co weekend i to wygląda w ten 
sposób, że to nie jest jednorazowo, że przejedzie i koniec. Ten, czy ci motocykliści 
wracają i za chwilę znowu słychać warkot motocykli, warkot silnika, i znowu z dużą 
prędkością w stronę Piotrowic jeżdżą. Jeszcze mam pytanie do pana wójta. Panie wójcie 
ja chciałem zapytać o strefę ekonomiczną. Czy coś się ruszyło w strefie? Czy są 
zainteresowane jakieś przedsiębiorstwa naszą strefą? Czy idzie do przodu? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – W tej chwili czekamy na ogłoszenie przetargu, bo klient 
zainteresowany jest 5 ha działką. W związku  z tym, że weszła nowa ustawa o obrocie 
ziemi 30 kwietnia, to sprzedaż była wstrzymana. Jest inwestor, który chce w szybkim 
tempie budować, jeżeli nabędzie. To jest pierwszy. Drugi też, już mówiłem, na wiosnę coś 
ma zacząc budować. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Chciałbym rozszerzyć prośbę, o której 
pan radny Iwo Iwaszków mówił. Również szalejące motory, miejscowość Piotrowice, a 
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zwłaszcza weekendy.  Wieczorne i nocne godziny, na jednym kole z piskiem opon.  
 
Janina Gawlik – Ja żeby już policję całkowicie zagospodarować na terenie gminy 
Kostomłoy mam prośbę. Jak już będzie do tych motorów policja jechała to bym prosiła 
zwrócić uwagę na to błoto, które wyciągane jest z pól dużych obszarników. To zazwyczaj 
te wielkie koła. Miałam okazję pośliznąć się na tym błocie ostatnio. Nie jest to przyjemne, 
ale naprawdę jest to bardzo ważna sprawa. Nie radzimy sobie na drogach gminnych, a 
przede wszystkim nie radzimy sobie na drogach powiatowych. Bardzo proszę, żeby na 
gminie Kostomłoty zwrócić uwagę. Wiadomo z którego pola i kto to wywozi, ale nauczyć, 
żeby za sobą sprzątali. I mam prośbę, żeby na tą odpowiedź nie wysyłać mi listem 
poleconym tylko do koperty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę uaktywnić konto internetowe. 
 
Aneta Sawicka – Ja prosiłabym jeszcze do Wilkowa Średzkiego, gdyż droga z Chmiellowa 
do Wilkowa też stała się ostatnio rajdem motorów i samochodów. Ja mimo wszystko 
zgłaszałam. Przyszło mi, że jeżeli ktoś jedzie mam zadzwonić na policję. Policja w 
Kostomłotach to nie wiem? Chyba jej nie ma, bo dzwonię później do Środy to jeden jest 
na urlopoie, drugi na chorobowym, a trzeci coś tam. On już dojedzie do Warszawy zanim 
wy przyjedziecie. Tak samo kontener się spalił, była wezwana policja. Spalił się, ktoś go 
spalił. Drzwi wyłamane na świetlicy, była policja. Były przystanki, była policja. Oczywiście 
świadkowie byli wzywani, ale nie było takiego, który go złapał za rękę i przyprowadził na 
komendę. Niestety, to są jedne i te same osoby, a policji po prostu nie ma. Przyjeżdżają, 
ale nie ma takiej osoby, która by za ręke przyprowadziła. 
  
Marian Fita – Pominąłem jeden punkt. Panie wójcie ja już kilkakrotnie zgłaszałem temat 
drogi - załam ulicy Rynek. I te dwie dziury. Na moich oczach już wywinął kozła 
rowerzysta. Tam już coraz większe zagłębienia. Prawdopodobnie gdzieś podmywane jest i 
asfalt się zapada po jednej i po drugiej stronie. Bardzo proszę o sprawdzenie tego.  
 
Ryszard Pisarek - Panie wójcie, do pana kieruję takie zapytanie odnośnie oświetlenia 
gminnego. Mamy miesiąc listopad. Interesuje mnie, czy odbył się przetarg, czy 
dogadaliśmu się z Tauronem? Ja już nie mówię o tych lampach, które miały być 
montowane na tych słupach istniejących. I cisza jest. To jest jeden temat. Oświetlenie 
gminne to jest dla mnie bardzo ważne. To jest sprawa też i bezpieczeństwa. Chciałem też 
zapytać się i skierować do mnie odpowiedź na temat wzmocnienia więźby dachowej w 
naszym gimnazjum. Płacimy za pewne błędy, które zostały popełnione; nie za pana 
działalności. Nie mam do pana absolutnie żadnych pretensji. Pisze, że dokonano już 
końcowego odbioru tej więźby dachowej w gimnazjum w Kostomłotach. Mnie interesuje 
jedna rzecz: koszt i czy ten projekt, który został zatwierdzony, kto go odebrał, kto był w 
komisji, czy ludzie odpowiedzialni, bo tutaj nie widzę, czy pan Bartoszewski jest? Nie 
widzę, a prosiłem bardzo panie wójcie, żeby znalazł się tutaj na sesji, bo mnie to 
interesuje. Kto ponosi winę? Wracam, bo dokładamy nasze pieniądze, gdzie szukamy 
oszczędności tych pieniążków na terenie naszej gminy Kostomłoty. Jaki to był koszt, jak 
on się zamknął w granicach? Czy już zostało wszystko ładnie, cacy zaklepane, odebrane? 
Czy ktoś będzie ponosił odpowiedzialność, jeżeli się wydarzy za rok, że znów będziemy 
musieli dokładać do tej więźby dachowej, bo została wykonana, tak? Czy ze strony 
inwestora, czy inwestorem była gmina, kto ponosi odpowiedzialność? Bo mnie to 
interesuje. Odpowiedzialność za odbiór. Czy została zabezpieczona, bo to gdzieś w 
granicach 200 tys. zł, bo mnie interesuje jako kierownika budowy? Czy została 
zabezpieczona kwota gwarancyjna? Czy zostało wszysko zapłacone wykonawcy, który 
wykonał więźbę dachową? Mnie to interesuje.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Wzmocnienie więźby dachowej. Gmina wygrała w Sądzie 
Okręgowym 180 tys. zł odszkodowania, z tym że musieliśmy wpłacić prawie 50 tys. 
kosztów zastępstwa procesowego, ponieważ myśmy pozwali pięć czy sześć firm. 
Natomiast winę Sąd Okręgowy uznał projektantów.  I projektant miał 180 tys. ……., z tym 
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że koszty nasze są już – 50 tys. zapłacenie za zastępstwa procesowego te podmioty, 
które żeśmy wezwali, a sąd nie uznał, że one były stroną. I następne 50 tys. 
dokumentacja przez Politechnikę opracowana itd. W tej chwili firma, czyli projektant się 
odwołał do Sądu Apelacyjnego i będzie rozprawa w Sądzie Apelacyjnym o 180 tys. 
Dokumentacja, którą wykonaliśmy, żeby wzmocnić więźbę dachową to jest 9.840 zł, 
nadzór inwestorski 6.765, całość wykonania wzmocnienia 168.807 zł, okres gwarancji 3 
lata, okres rękojmi – 5 i zabezpieczenie zgodnie z przepisami, które zostaje  przez ten 
okres. Odbioru dokonała komisja: pan Suropek, Bartoszewski, Kocielski, Muskała 
Tadeusz, Stankiewicz Zofia, Kopacz Jan. Zostało to  odebrane. Według opinii ta 
konstrukcja wzmocniona powinna dać pewność, że już nie będzie ulegać dalszemu 
uszkodzeniu.  
 
Grzegorz Żerelik - Panie wójcie chciałem zwrócić uwagę na stan drogi gminnej w 
Samborzu do cmentarza. Droga jest w fatalnym stanie i teraz na Wszystkich Świętych 
mieszkańcy musieli przechodzić w błocie, są kałuże. Jest ciężki dojazd do cmentarza.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Przyjmuję do wiadomości. Ten rok jest wybitnie mokry. 
Mamy bardzo dużo dróg, a środków finansowych nie mamy na remont, bo nie ma w 
budżecie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W przyszłorocznym pewnie się znajdą. 
 
Jan Szwedo - Nie ma nikogo ze starostwa, a droga powiatowa od strony Zabłota do 
Jakubkowic, tam po jednej ze stron droga jest pochylona, zrobiło się zastoisko wody o 
długości 300-400 m, gdzie ewidentnie na poboczu zamiast rowu jest wyżej. Nie wiem, 
czy w tym miejscu powinien być rów, a został naorany tak wysoko. Ja bym prosił, żeby 
ktoś zapoznał się z tym tematem, czy ten rów, jeśli on tam był, żeby on powrócił. Żeby 
ktoś go odbudował, bo to jest ewidentnie wpływające na stan drogi. Droga nie tak dawno 
pochłonęła jakieś tam pieniądze na naprawę, a niebawem będzie ten stan podobny. A 
tutaj został poruszony jeden temat nawożenia ziemi przez rolników na drogę. Byłem 
świadkiem orając pole, gdzie z boku rolnik kopał ziemniaki. Właczył koparkę do 
ziemniaków, gdzie ona znajdowała się jeszcze na środku jezdni i wyrzucił ziemie na 
drogę. Pojechał, wyzbierali ludzie ziemniaki i ona częściowo jeszcze jest do dzisiaj. 
Przejeżdżał policyjny samochód. Na własne oczy widziałem, przejechał, pojechał. Prosi 
mnie pani, która mieszka koło sklepu, że ma już dość oglądania męskich narządów, bo 
pod wpływem upojenia alkoholowego notorycznie załatwiają swoje potrzeby ludzie 
nieświadomi swoich czynów. I też się zdarza, że policja przejedzie, odwróci się w drugą 
stronę. Być może te patrole powinny być rotowane, że z naszej gminy policjanci powinni 
patrolować inne gminy, bo ja rozumię, że oni przejeżdżają, spotykają osoby i nie 
wygodnie jest. I jeszcze jedna sprawa, która mnie zabolała, bo prawdopodobnie jako 
radny dowiem się z Biuletynu, że na strefie coś się dzieje. A ja jestem członkiem rady, 
jestem już od 14 lat i miałem taką praktykę wcześniej, takie doświadczenie przyjemne, 
że wszystkie takie sprawy, które się tyczyły gminy, ważne, że były omawiane  z nami, na 
formalnych, nieformalnych spotkaniach. Ja się czułem osobą, która brała udział jakby w 
życiu gminy. Natomiast dzisiaj jestem jak każdy z was. Tak mi się wydaje. Akurat dzisiaj 
się tak poczułem. Jest mi trochę przykro. Oby się to zmieniło.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tu panu radnemu przypomnę o 
prawach, które mają poszczególne komisje merytoryczne, mające w swoim zakresie 
działalności pewne rzeczy i możecie państwo w ramach porządku swoich prac 
komisyjnych rządać tych informacji. Jak najbardziej proszę o tym pamiętać. W komisjach 
zapoznajemy się z przedmiotem, który nas interesuje i za chwilę będziemy przyjmowali 
plany pracy na przyszły rok, więc proszę uwzględniać takie rzeczy. Być może warto, żeby 
często komisja była informowana czy komisje o danych zdarzeniach. Proszę pamiętać o 
tym przy projektowaniu prac na 2017r. Nie widzę więcej chętnych do zabrania głosu. 
Zamykam ten punkt obrad i przechodzimy do kolejnego punktu.  
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Ad.15.  
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Mam dwa ogłoszenia. Pierwsze, że Komisja Rewizyjna 
jest 14 listopada o godz.13.00. Korzystając z obecności tylu osób, przede wszystkim 
sołtysów - od jakiegoś czasu poszukuję mieszkania do wynajęcia dla ojca z dwójką dzieci 
i gdyby ktoś coś wiedział. Nawet pokoju z kuchnią, żeby można było się przeprowadzić. 
Też chodzi o oderwanie ze środowiska. Mogę dać jakąś gwarancję, że za czynsz na pewno 
zapłaci. Jakby coś było, wiadomo to do mnie.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie ukrywam, że jestem zaskoczony, że nie zostały 
podjęte te dwie uchwały. Wiem, w jakim kierunku mam, czyli się nie zajmować w ogóle 
szkołami, dać sobie święty spokój i to zrobię. Wyliczę wam koszty, szanownym radnym, 
ile to będzie kosztować. W zimę zrobię zebrania we wszystkich miejscowościach, dlaczego 
w poszczególnych inwestycji nie ma. Tak zadecydowali radni z nazwiska i z imienia, tak 
jak głosowaliście, zebyście nie mieli pretensji.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pan wójt złożył taką deklarację. Ma 
prawo to robić, natomiast za chwilę będziemy pracowali nad projektem budżetu na 
przyszły rok, który po stronie wydatkowej będzie miał zwiększone pozycje, ale to nie 
znaczy, że żadne pozycje inwestycyjne się nie pojawią. Pewnie ograniczone, pewnie 
utrudnione, ale do realizacji również. 
 
Janina Gawlik - Panie przewodniczący ja tylko mam nadzieję, że pan jako przewodniczący 
dopilnuje tego, co pan powiedział wcześniej, że możemy domagać się informacji i taką 
informację powinniśmy otrzymać. Chcieliśmy rozmawiać dzisiaj na komisji. Rozmowa 
dochodziła do tego, że niestety nic nie możemy uzyskać, żadnych informacji. Nikt nie 
powiedział, że jest przeciw ograniczaniu wydatków. Panie wójcie, natomiast my jesteśmy 
już dorośli, nie boimy się, że pan nas nastraszy, że nic nie będzie, bo te oszczędności 
miały wynosić 120 tys. A zaraz padnie propozycja, żebyśmy zaoszczędzili 300 przy 
likwidacji GOOSz-u. Myślę, że będzie dużo inwestycji i będą realizowane.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni tu jest kwestia 
polemiki, bo nie chcę polemizować z panią przewodniczącą, bo jeżeli wyliczymy, ile będą 
nas kosztować poszczególne zadania, jeżeli będzie 7 i 8 klasa w poszczególnych szkołach 
w Karczycach i w Mieczkowie to od razu nam wyjdzie, ile będziemy musieli ze 
skarbnikiem propozycji dać mniej do budżetu, bo po prostu wydatki bieżące muszą być 
proporcjonalne do wydatków inwestycyjnych. Proszę nie mówić, że na pewno część 
inwestycji jak pan przewodniczący mówi, że będzie, ale część newralgicznych nie będzie. 
Moim obowiązkiem jest poinformować i tutaj prośba do sołtysów - umówimy się na 
zebrania, poinformować przyczynę wycofania tych i tych inwestycji dzięki tym i tym 
radnym. Proste. Ja jestem wójtem wybranym bezpośrednio. Nie jestem wybrany przez 
radnych i ja mam prawo przedstawić taką informację. To jest moim obowiązkiem, bo 
społeczeństwo nie będzie miało do rady pretensji tylko do wójta, bo go wybrali. Dlaczego 
w tym roku nie będzie wody, dlaczego w tym roku tego nie będzie itd. Ja muszę 
wytłumaczyć, to jest moim obowiązkiem.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie wójcie ma pan prawo informować 
o takich kwestiach, natomiast projekt budżetu to jest wyłączna pana kompetencja, 
natomiast budżet przyjmuje rada i to rada będzie określała zadania inwestycyjne, i może 
pozmieniać takie czy inne. Oczywiście w ramach budżetu bez zwiększania deficytu 
budżetowego. 
 
Janina Gawlik - Ja tylko w kwestii uzupełnienia panie wójcie. Ja nie boję się, że pan użyje 
mojego nazwiska, oby go tylko nie przekręcić, bo to się zdarza, natomiast proszę mi 
wierzyć ja znam zasady budżetowania. Proszę mi naprawdę wierzyć.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Sprawy bieżące. Nie widzę chętnych do 
zabrania głosu. Przechodzimy do kolejnego punktu obrad. 
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Ad.16. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zamykam sesję nr XXVIII/16.  
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.42. 
 
Zał. nr 1 

 
S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na                                        
XXVII sesji w dniu 4 października 2016 r.  

 
1. Uchwała Nr XXVII/173/16 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 

rok 2016. 
Dochody budżetu gminy – 24.148.011,19 zł. 
Wydatki budżetu gminy – 25.941.291,74 zł. 
 

2. Uchwała Nr XXVII/174/16 w sprawie utworzenia samorządowej jednostki 
organizacyjnej Gminny Ośrodek Obsługi Szkół w Kostomłotach. 
Zgodnie z uchwałą od 1 stycznia 2017 r. utworzona jednostka budżetowa przejmie 
dotychczasową wspólną obsługę finansowo-administracyjną szkół. 
 

3. Uchwała Nr XXVII/175/16 w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 
zajęcie pasa drogowego 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 

 
4. Uchwała Nr XXVII/176/16 w sprawie określenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy 
Kostomłoty. 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 

 
5. Uchwała Nr XXVII/177/16 w sprawie zmiany uchwały Nr IV/26/15 Rady 

Gminy Kostomłoty z dnia 22 stycznia 2015 r.   w sprawie powołania Rady 
Społecznej SPZOZ – Zakładu Usług Medycznych w Kostomłotach . 
Wojewoda Dolnośląski wyznaczył nowego przedstawiciela do Rady Społecznej -  
panią Kamilę Grycaj. 
 

6. Uchwała Nr XXVII/178/16 w sprawie zmiany Planu Urządzeniowo-Rolnego. 
Uchwała zmieniająca zaktualizowała plan urządzeniowo-rolny (dodano nowe drogi w 
obrębie Ramułtowice). 

 
 

Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu i do RIO we Wrocławiu (poz.1-3). 
 

 
Zał. nr 2 
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